
 

ÖSTERMALMS STADSDELSFÖRVALTNING 
HANDIKAPPRÅDET  

 

PROTOKOLL 
SID 1 (4) 

2011-10-13 

 

Box 24156. Karlavägen 104 

Telefon 08-50810000 

leena.hamalainen@stockholm.se www.stockholm/ostermalm.se 
 

  

PROTOKOLL FRÅN HANDIKAPPRÅDETS SAMMANTRÄDE 

2011-11-10 

 

 

 

Justerat: 2011-11-14 

Protokollet justerat per mail. 

 

 

………………………….   ……………………………. 

Charlotte Norlin    Elisabeth Aguado 

 

 

Närvarande 

 

Ordförande                                               Charlotte Norlin (HSO/NHR) 

 

Ledamöter:                                                 Elisabet Hellaeus (HSO/NHR) 

                                                                   Elisabeth Aguado (HSO/IFS) 

                                                                   Anita Runesved (HSO/FHLIS) 

                                                                                                                                   

Anmält frånvaro:                                        

Vice ordförande                                         Anders Carlsson (HSO/RTP-StS) 

 

Sekreterare:                                                Leena Hämäläinen 

 

Gäst: 

FO i Stockholms stad             Riitta-Leena Karlsson    

 

Tjänstemän:                  

Avdelningschef         Anna-Lena Christensson Österberg 

Enhetschef          Håkan Wiegandt 

Enhetschef          Leif Jarlebring 

                                                   

                                                              



PROTOKOLL 
SID 2 (4) 

 

Box 24156. Karlavägen 104 

Telefon 08-50810000 

leena.hamalainen@stockholm.se www.stockholm/ostermalm.se 
 

 

 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Hjorten, kl. 15.00–16.30.  

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

 

Till övriga frågor anmäldes frågan om. 

 Lotsen Fristaden 

 Arvoden 

 Föranmälan om besök/inspektionen till olika boenden 

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Elisabet Aguado utsågs att tillsammans med ordföranden Charlotte Norlin justera dagens 

protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet justeras via mejl och undertecknas vid rådets nästkommande sammanträde, 

2011- 12-01. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2011-10-13 godkändes och lades till handlingarna. Ordförande 

ställde frågan till förvaltningen angående uppföljningen av brister som upptäcktes under 

tillgänglighetsvandringen. Förvaltningen svarade att de ansvariga i frågan kommer att 

påpekas om dessa.  

Rådet kommer att följa upp detta vid varje möte. 

 

§6. Information om nya handikappolitiska programmet 

 Riitta-Leena Karlsson informerade om ”Program om delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2011-2016”. 

 Programmet vilar på FN:s konvention om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning. Stadens program är ett styrdokument för alla stadens 

nämnder och bolagsstyrelser och ersätter det tidigare handikappolitiska 

programmet. 

 Programmet innehåller sju prioriterade, mätbara mål. 

 Varje mål styrs av två indikationer och till varje indikation skall förvaltningen 

tillsammans med handikapprådet (som f. o. m. 2012-01-01kommer att heta Rådet 

för funktionshinderfrågor (FH-råd)) ange tre aktiviteter. 

 Målen om tillgänglighet, utbildning och bostad prioriteras. 

Rådet uppmuntras att aktivt följa upp förvaltningens arbete med programmet samt 

studera noga stadens budget för 2012. 
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Riitta-Leena Karlsson påminde om att det är viktigt att rådet deltar i 

verksamhetsplaneringen med synpunkter vad gäller funktionshinderfrågor.  

 

Rådet vill gärna ta del av verksamhetsplanen och lämna synpunkter. 

 

Rådet ställde frågan om det finns samordning inom staden om att följa upp att 

programmet följs. 

Riitta-Leena Karlsson svarade att staden har en integrerad styrnig och följer noga upp 

förvaltningarnas arbete. Alla målen kan delas upp i delmål och det kommer att finnas en 

aktivitetslista på webben som stöd för handikapprådets och förvaltningarnas arbete kring 

målen. 

 

Förvaltningen föreslog att handikapprådet kommer med tre förslag om aktiviteter till de 

fem indikatorer som redan finns i ILS (Integrerad ledningssystem). Dessa handlar om 

bemötande, upplevelsen om att kunna påverka insatsens utformning, upplevelsen om att 

ha en fungerande bostad, möjligheten att komma i lönearbete efter deltagande i dagliga 

verksamheter enligt LSS eller dagverksamheter enligt SOL samt antalet nytillkomna 

omsorgslägenheter för vuxna. 

Rådet beslutade att nästa rådsmöte ägnas åt arbete med dessa indikatorer. Rådet får som 

uppgift från förvaltningen att föreslå tre aktiviteter till var och en av indikatorerna. 

 

Rådet ställde frågan om det är möjligt att kunna följa arbetet med programmet i andra 

nämnder. 

Riita-Leena Karlsson svarade att alla handikappråds protokoll bör finnas på Insyn på 

webben.  

 

§ 7. Stadsdelsförvaltningens pågående ärenden 

 Anna-Lena informerade att en första genomgång av budgeten för 2012 kommer 

att ske på nästa nämndsammanträde, 24/11. Budgetläget är bekymmersamt med 

ett underskott på -15 mkr.   

 Det kommer inte att finnas några nya mål i verksamhetsberättelsen för 2012. 

 

§ 8. Information från Familjeenheten, barn och ungdomar 0-20 år med 

funktionsnedsättning 

Inget nytt från familjeenheten utom att antalet aktuella barnärende minskar men kostnader 

för insatser ökar. 

 

§ 9. Information från Stöd och serviceenheten 

Håkan utryckte oro över en växande grupp unga vuxna med lättare funktionshinder som 

inte berättigar för insatser men är ett hinder för ett självständigt liv i ett eget boende. Den 

typ av boendeformer som skulle kunna tillgodose dessa individers behov saknas och de är 

därför hänvisade till att bo kvar hemma hos föräldrar. 

Budgetlägen för 2012 är mycket bekymmersamt med ett stort underskott.  

 

§ 10. Övriga frågor 



PROTOKOLL 
SID 4 (4) 

 

Box 24156. Karlavägen 104 

Telefon 08-50810000 

leena.hamalainen@stockholm.se www.stockholm/ostermalm.se 
 

 

Lotsen Fristaden 

- Rådet frågar om den överklagan till kammarrätten som Socialdemokraterna har gjort 

angående flyttning av träfflokal Lotsen Fristaden. 

Förvaltningen svarade att överklagan handlade om den formella hanteringen av ärendet, 

inte beslutet. 

 

Arvode 

-Rådet ställer frågan om arvodets storlek angående en heldags möte, t.ex. planringsdagen. 

Förvaltningen svarar att det bara utgår ett arvode per sammanträde/möte oavsett tid. 

 

Föranmälan om besök/inspektion till olika boende 

Rådet ställer frågan om förvaltningen gör oanmälda besök till äldreboenden och boenden 

inom socialtjänsten. 

Förvaltningen svarar att socialtjänsten inte gör några oanmälda besök men det kan 

förekomma inom äldreomsorgen. 

 

Rådet utryckte önskan att träffa Östermalms äldreråd. 

 

§11. Datum för nästa möte  

Nästa rådsmöte är den 1 december på Värtan, Karlavägen 104, kl. 15.00–16.30. 

 

Sara Malm från Trafikkontoret bjuds in som gäst till nästa möte. 

 

Elisabet Hellaeus och Elisabeth Aguado anmäler frånvaro från nästa möte.   

 

§ 12. Avslutning  

Ordföranden tackade alla närvarande och avslutade mötet.  

 

 

______________ 


